
Obec Štitáre, Pri Prameni 14, 951 01 Štitáre 
 

Z Á P I S N I C A 
 

ZO ZHROMAŢDENIA S OBČANMI, 
zo dňa 07.02.2013 

 
Prítomní: 
 Podľa prezenčnej listiny 
Program: 

1. Otvorenie   
2. Určenie zapisovateľov a overovateľov zápisnice  
3. Informácia o vykonaných prácach dobrovoľníkmi obce Štitáre v interiéri 

kostola a o poskytnutom finančnom dare na tento účel 
4. Informácia o začatí písania monografie o obci Štitáre k 900. Výročiu 

prvej zmienky o obci 
5. Diskusia  
6. Záver  

 
K bodu č. 1.: 
Zhromaţdenie s občanmi v roku 2013 otvorila a viedla starostka obce Ing. Zuzana 
Vinkovičová. 
 
K bodu č. 2.: 
Za overovateľov zápisnice boli schválení poslanci: 

Mgr. Silvia Sóradová 
Ing. Jozef Cilling 

Za zapisovateľku bola schválená: 
Valéria Nagyová 

 
K bodu č. 3: 
Krátka informácia  o priebehu prác  na kostole v Štitároch zo strany obce, 
dobrovoľníkov a veriacich: 
Pani starostka informovala občanov ohľadne dobrej spolupráce  s farnosťou od 
začiatku volebného obdobia o čom svedčí aj snaha obce a hlavne jej prístup 
o pomoc pri vybavovaní záleţitostí, ktoré sa týkajú farnosti. 
 
Rok 2011 
19.3.2011-  Obec vypracovala 2 ţiadosti spolu s potrebnými prílohami k ţiadosti na 
Ministerstvo financií  SR. Jedna ţiadosť bola zaslaná za obec a druhá  za Farnosť 
Kolíňany, 
- za farnosť podpísal pán farár Mgr. Markovič –  na poskytnutie dotácie z MF SR – na 
Rekonštrukciu interiéru kostola - projekt neúspešný. 
 
4.7.2011- do 31.7.2012 – Obec vyhlásila  dobrovoľnú  zbierku na oplotenie cintorína 
a na plynofikáciu kostola – Zoznam občanov, ktorí poskytli finančný príspevok do 
zbierky bol vyvesený v kostole a  na úradnej tabuli. Účet je zaloţený v PRIMA banke 
– na zbierku sa vyzbieralo celkom: 7298,22 €.  Z toho sa financovalo oplotenie 
cintorína  a plynofikácia kostola a elektrické označovače čísiel – tabule. Zostatok  
k 01.02.2013 – 1648,01 €. 



 
- Obec poţiadala  pána Romana Doboša zo Šale  na vykonanie revízie elektrického 
vedenia v kostole – vykonaná revízia a nová zmluva  so ZSE Bratislava, aby boli 
náklady na elektriku niţšie. 
- Pán Lincmaier zo Štitár– vykonal úpravy elektrického vedenia v kostole – zdarma. 
- Pán Pilka  s ostatnými poslancami vyhotovil mreţe za vchodovými dverami. Obec 
zaplatila iba  materiál - joklovinu – ostatné zdarma. 
 
 2.8.2011 – Na základe ţiadosti o súhlas k vykonaniu plynofikácie kostola , podpísal 
– Mgr. Markovič - pán farár sa začali práce na plynofikácii kostola. 
 
15.8.2011 – Podpísaná  zmluva medzi obcou a farnosťou - ohľadne vykonania 
plynofikácie -  z dôvodu, ţe bolo potrebné vyhotoviť a predloţiť túto zmluvu na Vládu 
SR, ktorá  poskytla finančné prostriedky pre obec na tento účel.  Časť finančných 
prostriedkov bola dotovaná / 3000,-€/ z dotácie z rezervy predsedníčky vlády SR  
a časť zo zbierky  /1800,-€/. Zmluva  z Úradu vlády SR - z 8.9.2011 - č. UVSR -
1453/2011 – 10 000 ,-€ na oplotenie cintorína a plynofikáciu kostola - prijatá dotácia 
7000,- na oplotenie a 3000 na plynofikáciu kostola. 
 
29.12.2011 – Obec napísala ţiadosť p. biskupovi  Exs. Mons. Viliamovi Judákovi –
Prosbu  o finančnú pomoc  na rekonštrukciu interiéru kostola z podporného fondu 
biskupského úradu v Nitre v sume- 15000,-€. 
29.12.2011 – Za Farnosť - Obec napísala ţiadosť na adresu Exs. Mons. Viliama 
Judáka –páni biskup –Prosbu  o finančnú pomoc  na rekonštrukciu interiéru kostola. -
15000,-€. /túto ţiadosť podpísal pán farár Mgr. Markovič/. 
 
Rok 2012 
 
4.1.2012 - Biskupský úrad –pán riaditeľ Exs. Vallo -  zaslal list na obec Štitáre s tým, 
ţe pomôţu pri oprave kostola, aby v roku 2013 kedy bude oslavovať obec 900. 
Výročie prvej zmienky, aby náš kostol bol opravený. Bola poskytnutá finančná čiastka 
7000,-€ z Podporného fondu na účet farnosti Kolínany. 
 
V máji  2012 po omši v miestnom kostole pani starostka navštívila pána farára s 5 
člennou komisiou,  / starostka- Ing.Vinkovičová, Péliová Eva, Péliová Otília 
kostolníčka, Péli Šebastian, Pilka Juraj a Maga Jaroslav/, kde ponúkli pomoc  na 
pomocných prácach pri rekonštrukcii  interiéru kostola. Pán farár odmietol túto 
komisiu s tým, ţe všetko je v jeho kompetencii. 
 
Dňa 19.7.2012 navštívil Obecný úrad  Ing. Koma - statik, ktorý bol vyslaný od pána 
farára Mgr. Markoviča, ďalej  zástupca firmy Sanex, Ing. Sekera  a  pán Prepelica 
Ladislav z obce,  ktorý mal viesť práce ako dobrovoľník za obec. Pokyny k vykonaniu 
prác a postup prác riadil  pán  Ing.Koma- statik.  Toho istého dňa sa spísal  záznam  
zo vstupného jednania injektáţe kostola , tento záznam dodatočne podpísal aj  pán 
farár. 
Práce v interiéri kostola sa začali podľa stavebného denníka, písaný pánom 
Prepelicom  od 18.júna .2012 do 30.októbra 2012 - menný zoznam všetkých ľudí 
/dobrovoľníkov je uvedený v stavebnom denníku . 



Poďakovanie, ktoré sme  uviedli ešte v minulom roku aj na web stránke obce - patrí 
všetkým občanom  za doteraz odvedené práce v kostole. Fotodokumentácie sa 
nachádzajú v galérii web stránky obce.  
Na materiál pri týchto prácach poskytoval pánovi Prepelicovi financie pán farár , za 
toto obdobie mu bolo poskytnutých  celkom  615,21- €. 
 
Dňa 10.10.2012 osobne navštívila obecný úrad  pani Balková Etelka, ktorá  nám 
oznámila, ţe  z firmy kde pôsobí jej syn, je moţnosť poskytnutia finančného daru na 
opravu interiéru kostola , ale je potrebné zo strany obce vopred poslať faktúru na 
firmu, za uţ zrealizované vykonané práce. Pani starostka poţiadala pána Prepelicu, 
ktorý bol vedúcim dobrovoľníkov, aby poţiadal pána farára o poskytnutie kópie 
faktúry  zrealizovaných statických prác firmou SANEX s.r.o.  na tento účel pani 
Balkovej  Etelke,  ako dôkaz, ţe sa na miestnom kostole  uţ pracuje. Táto faktúra 
bola naskenovaná a elektronicky zaslaná pani Balkovej  10.10.2012 a  zároveň 
zaslaná dňa 16.10.2012 fotokópia faktúry poštou. 
 
18.10.2012 obec obdŕţala elektronickou poštou z firmy Minerfin Bratislava 
oznámenie - od pani Šoošovej,  aby obec vyhotovila návrh  zmluvy na finančný dar  
ktorý bude poskytnutý na účel opravy interiéru kostola. 
 
20.10.2012 sa vyhotovil návrh zmluvy zo strany obce.  
 
22.10.2012  sme  zaslali elektronicky na odsúhlasenie do firmy Minerfin. 
 
24.10.2012 pani Šoošová zaslala na obec nový návrh zmluvy, aby starostka  
podpísala ako štatutárka za obec a následne podpíšu  kompetentní zástupcovia firmy 
Minerfin. 
 
24.10.2012 sa v mene obce zaslalo úprimné veľké poďakovanie za finančnú podporu 
a zároveň saelektronicky informovali poslanci o poskytnutí finančného daru a takisto 
sa zvolalo obecné zastupiteľstvo na 31.10.2012, aby boli občania informovaní. Obec 
je povinná informovať o všetkých verejných veciach na úradnej tabuli a na web 
stránke obce. Tieto povinnosti boli splnené. 
 
25.10.2012  spätná väzba na obec-  poďakovanie z firmy Minerfin. 
 
30.10.2012 nabehli finančné prostriedky na účet obce. 
 
Obecné zastupiteľstvo sa konalo  31.10.2012 - zápisnica zo zasadnutia obecného 
zastupiteľstva je na web stránke  obce, kde sa nachádza aj informácia o poskytnutí 
finančného daru v čiastke 20 000,-€  a zároveň na tomto zasadnutí  starostka 
vymenovala komisiu na dohľad nad finančným darom  /Ing.Cilling, Ing.Brath, 
Prepelica Ladislav, Péliová Otília, Péliová Eva/.  
   
Obecné hody sa konali 3.11.2012,  pani starostka chcela informovať ako aj verejne 
sa poďakovať za finančný dar v kostole  v tú nedeľu, kedy sa konala v Štitároch 
bohosluţba , avšak poslanci ako aj vymenovaná komisia navrhla, aby na obecné 
slávnosti ktoré sa budú konať v auguste 2013 boli pozvaní zástupcovia firmy do 
obce,  z dôvodu verejného poďakovania, vhodnejšie to bude na fare  v pondelok 



4.11.2012  ale návrh bol taký, ţe budú obecné slávnosti v auguste 2013 a vtedy 
budú pozvaní zástupcovia firmy do obce, a vykonáme vtedy verejné poďakovanie. 
 
Pani starostka poţiadala pána Prepelicu, ktorý mal záväzky- odovzdanie  daňových 
dokladov  voči pánovi farárovi, aby  dojednal termín v pondelok 4.11.2012  na 15,00 
hodinu. 4.11.2012 po 3 telefonátoch od p.Prepelicu  zdvihla telefón jeho matka, ktorá  
s ním komunikovala . Nedovolila , aby hovoril s pánom farárom a vtedy nastali 
problémy s komunikáciou. Termín na oznámenie sa nedohodol a odvtedy sme denne 
vyvolávali z obecného úradu, pán farár nezdvíhal telefón. 
 
14.11.2012 zasadala komisia nad dohľadom finančných prostriedkov , kde sa 
dohodlo, ţe sa vyhlási verejná súťaţ  a zároveň bol poţiadaný poslanec Ing. Brath, 
aby zverejnil na web stránke obce  informáciu o verejnej súťaţi na vykonanie  
rekonštrukcie  ako aj maľovanie interiéru kostola do termínu  15.12.2012. 
 
Starostka bola nútená napísať list pánovi dekanovi Brisudovi 14.12.2012, ktorého  
pozvala na obec, aby nám poradil ako máme postupovať, keďţe pán farár odmietal 
komunikovať s obcou  na túto tému. Pani starostka vysvetlila  situáciu, ktorú 
pochopil, súhlasil a odkázal nás  znovu na komunikáciu. 
 
 
Dňa 17.12.2012 zasadala komisia pre výber firmy na maliarske a reštauračné práce 
v interiéri kostola. Víťazom verejného obstarávania sa stala  firma Re ARt, p. Bolfa 
z Veľkého Kýru. 
 
Dňa 20.12.2012 navštívil  našu obec pán farár, aby vyspovedal chorých pred 
Vianocami. Pani starostka poţiadala poslanca Ing. Bratha, aby  ho poprosil 
o návštevu na obecnom úrade ohľadne vzájomnej komunikácie ale aj vtedy odmietol 
pán farár.  Dňa 23.12.2012 skupina veriacich ţien ho navštívila po omši v Štitároch 
v kostole v zákristii s poţiadavkou, aby začal komunikovať s obcou, ale vtedy sa 
urazil pán farár. Dňa 30.12.2012 starostka osobne navštívila  s poslancom  p. Pilkom 
pána farára  na  fare,  neprijal návštevu, iba pred farou v Kolíňanoch telefonicky sa 
zhováral pán Pilka s ním, ktorému povedal, ţe pán biskup zakázal s nami 
komunikovať na túto tému. 
 
2.1.2013 pani starostka napísala list na Biskupský úrad v Nitre, na základe  ktorého 
zvolal pán riaditeľ Biskupského úradu  jednanie na 16.1.2013 o 9,00 hod.  v Nitre, 
kde sa zúčastnil pán farár, a výsledok jednania bol , ţe udobrili naše kroky a súhlasili 
aby obec zabezpečovala tieto práce na základe výsledkov verejnej súťaţe.  
 
16.1.2012 zasadala komisia  o informovaní výsledku jednania na biskupskom úrade 
v Nitre. 
 
6.2.2013 bol zaslaný list z Biskupského úradu na Farnosť Kolíňany - na vedomie na 
obec Štitáre, kde je potvrdený súhlas Biskupského úradu na práce v interiéri kostola 
zo strany obce. 
 
 
 
 



K bodu č. 4: 

Pani starostka informovala prítomných o začatí písania monografie o obci 
a poţiadala občanov o príspevky, staré fotografie, ktoré by mohli slúţiť ako materiály 
na písanie knihy, pretoţe od roku 1940 sa nachádza veľmi málo informácií o obci. 

 
K bodu č. 5: 
v diskusii vystúpili nasledovní občania: 

- P. Balko Albert – očakáva od p. farára vystúpenie, aby sa ukončilo šírenie 
neprávd a začalo sa odznova. Ide predsa o kostol a históriu našej obce. 

- P. Balková Magdaléna – uznala postupnosť krokov vykonaných zo strany 
zástupcov obce a komisie na riešenie stavu miestneho kostola 

- P. Bolfa – majiteľ víťaznej firmy – predstavil firmu a práce ktoré doposiaľ 
vykonali po celom Slovensku – reštaurovali 98 kostolov, maliarske 
a reštaurátorské práce na našom kostole by mali trvať pribliţne 3 mesiace. 

- P. Mészárosová – prečo obec neuvoľnila výšku daru p. farárovi keď bola taká 
dohoda s p. Balkovou Etelkou.  

- Pani starostka podala informáciu, ţe obec je viazaná zmluvou o finančnom 
dare 

- P. JUDr. Veverka – prečítal a vysvetlil prítomným obsah a podmienky 
darovacej zmluvy 

- P. Hörik P. – vystúpil s dotazom, prečo obec nie je označená dvojjazyčne, keď 
pri poslednom sčítaní má obec 27% občanov maďarskej národnosti. Prečo 
zastupiteľstvo schvaľuje nezmyselné zákony ako napr. o ochrane ovzdušia 
a ţiada podnikateľov o ďalšie poplatky. 

P. starostka – naša  obec zatiaľ nemá oficiálne výsledky   zo sčítania obyvateľov 

z roku 2011, ale i napriek novelizovanému zákonu naša obec nepatrí medzi obce 

s povinnosťou dvojjazyčnej písomnej komunikácie . 

Zákon dvojjazyčnosť priznáva obciam, v ktorých sa v dvoch najbližších sčítaniach ľudu prihlási 

k menšine aspoň pätnásť percent obyvateľov. Takýto zoznam však bude možné prijať až po 

sčítaní v roku 2021. 

K ďaľšiemu  dotazu  pani starostka podala informáciu , ţe obec musí dodrţať 
všetky platné zákony, ktoré schvaľuje NR SR , čiţe  schválené VZN o ochrane 
ovzdušia bolo nutné prijať, aj okolité obce  majú návrhy pripravené na 
schválenie  alebo uţ schválené. 
Zodpovednosť nesie obec a podobný prípad nastal aj v roku 2012, keď 
predchádzajúce OZ nekonal v zmysle zákona pri prevádzkovaní obecného 
vodovodu.  
Z uvedeného dôvodu hrozí obci pokuta 6666,-€. 
Toto je dôvod, aby obec dodrţiavala všetky platné zákony. 

 
 
 
 
 



K bodu č. 6: 
Pani starostka poďakovala všetkým za ich účasť na zhromaţdení obyvateľov. 

 
 
 
      Ing. Zuzana Vinkovičová 
            Starostka obce 
 
 
 
Zapísala:   Valéria Nagyová 
 
Overovatelia: Mgr. Silvia Sóradová 
   Ing. Jozef Cilling 
 
 
Vyvesené:  13.02.2012 
Zvesené:  28.02.2012 


